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TUKUMA  NOVADA  DOME 
Reģistrācijas  Nr. 90000050975 

Talsu iela 4, Tukums, Tukuma novads, LV-3101, 

tālrunis 63122707, mobilais tālrunis 26603299 

www.tukums.lv      e-pasts: pasts@tukums.lv 
 

IZGLĪTĪBAS, KULTŪRAS UN SPORTA KOMITEJA 
 SĒDES PROTOKOLS 

Tukumā  

2024. gada 14. novembrī Nr. TND/24/11 

Izglītības, kultūras un sporta komitejas sēde sasaukta 2024. gada 14. novembrī plkst. 10.30 

Talsu ielā 4, Tukumā, Tukuma novadā. Sēde ir atklāta un notiek klātienē, izmantojot elektronisko 

balsošanas sistēmu dokumentu vadības programmā “LIETVARIS”. Paralēli tiek izmantots 

tiešsaistes videokonferences sarunu rīks (attēla un skaņas pārraide reālajā laikā). 

Sēdi plkst. 10.30 atklāj un vada Izglītības, kultūras un sporta komitejas priekšsēdētāja Dace 

Adiņa, protokolē lietvedības sekretāre Anita Belousa. 

Tiek veikts sēdes audioieraksts. Sēdes jautājumu izskatīšana audioierakstā fiksēta ieraksta 

laikā no 00:00:00 līdz 01:35:27 un no 00:00:00 līdz 00:39:00. 

Sēdē piedalās: 

- Izglītības, kultūras un sporta komitejas astoņi balsstiesīgie deputāti: Dace Adiņa, Sandis Čilipāns, 

Andris Fridrihsons, Oskars Kambala, Modris Liepiņš, Rimants Liepiņš, Inga Priede, Edīte Zelča; 

(deputāte Ilze Gotfrīda-Siliņa piedalās sēdē, bet sakarā ar pārejošu darba nespēju nav reģistrējusies 

dalībai sēdē elektroniskajā balsošanas sistēmā un nepiedalās balsojumā); 

deputāti: 

- Kaspars Gribusts (attālināti, izmantojot tiešsaistes videokonferences sarunu rīku Zoom), Dace 

Lebeda (līdz darba kārtības 2. jautājumam), Mārtiņš Limanskis, Normunds Rečs, Juris Šulcs, domes 

priekšsēdētāja vietnieks attīstības politikas jautājumos Imants Valers; 

pašvaldības administrācijas darbinieki: 

- Anita Belousa, Lelde Bičuša, Sanita Bļodniece, Egīls Dude, Jānis Jefremovs (par darba kārtības 

3., 4. jautājumu), Laura Stūrīte, Inese Valtere, Tamāra Vaļuka, Daina Vilmane, Arturs Vinbergs; 

pašvaldības iestāžu darbinieki: 

- Liene Bēniņa – Tukuma pilsētas Kultūras nama pilsētas svētku režisore (par darba kārtības 

6. jautājumu). 

UZAICINĀTI: 

- Engures vidusskolas direktors Jānis Pūce – par darba kārtības 1. jautājumu, 

- par darba kārtības 7. jautājumu: 

Guna Roze-Tamule – Tukuma Literātu apvienības valdes priekšsēdētāja, 

Maija Laugale – Tukuma Literātu apvienības valdes locekle, 

Guntis Zariņš – Tukuma Literātu apvienības biedrs. 

http://www.tukums.lv/
mailto:pasts@tukums.lv
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Sēdes izsludinātā darba kārtība: 

1. Informatīvs par Engures vidusskolas klasēm. 

2. Par kultūras projektu konkursa 2024. gada II kārtas rezultātiem. 

3. Par Jaunsātu pagasta ģerboņa projekta virzīšanu izskatīšanai Valsts Heraldikas komisijā. 

4. Par Vānes pagasta ģerboņa projekta virzīšanu izskatīšanai Valsts Heraldikas komisijā. 

5. Informatīvs – par pašvaldības informatīvā izdevuma “Tukuma Novada Vēstis” formāta 

maiņu. 

6. Informatīvs – par Rožu svētkiem 2025. 

7. Informatīvs – UNESCO Tukuma Literatūras pilsētas paveiktais 2024. gadā. 

Balsojums par darba kārtības jautājumiem 

Sēdes vadītāja Dace Adiņa aicina balsot par sēdes darba kārtību, ja deputātiem nav 

ierosinājumu vai priekšlikumu. 

Par darba kārtību balso: 

"PAR"  -  
8 (Dace Adiņa, Andris Fridrihsons, Oskars Kambala, Modris Liepiņš, 

Rimants Liepiņš, Inga Priede, Edīte Zelča, Sandis Čilipāns) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

  

NOLEMJ: apstiprināt šādu sēdes darba kārtību: 
 

1. Informatīvs – par Engures vidusskolas klasēm. 

2. Par kultūras projektu konkursa 2024. gada II kārtas rezultātiem. 

3. Par Jaunsātu pagasta ģerboņa projekta virzīšanu izskatīšanai Valsts Heraldikas komisijā. 

4. Par Vānes pagasta ģerboņa projekta virzīšanu izskatīšanai Valsts Heraldikas komisijā. 

5. Informatīvs – par pašvaldības informatīvā izdevuma “Tukuma Novada Vēstis” formāta 

maiņu. 

6. Informatīvs – par Rožu svētkiem 2025. 

7. Informatīvs – UNESCO Tukuma Literatūras pilsētas paveiktais 2024. gadā. 

1. § 

Informatīvs – par Engures vidusskolas klasēm 

ZIŅO: Jānis Pūce – Engures vidusskolas direktors. 

IZSAKĀS: Oskars Kambala, Juris Šulcs, Inga Priede, Edīte Zelča, Mārtiņš Limanskis, Jānis Pūce, 

Dace Adiņa. 

Jānis Pūce informē par Engures vidusskolā realizētajām izglītības programmām, 

centralizēto eksāmenu rezultātiem, izglītojamo skaitu skolā un iespējām piesaistīt skolēnus. 

Uzsver nepieciešamību saglabāt mazās vidusskolas. Pagaidām pedagogu komplektācija skolā 

nodrošināta, bet piebilst par grūtībām, ar ko nākas saskarties. Atbild uz deputātu jautājumiem. 

Juris Šulcs atgādina par pašvaldības lēmumu saglabāt Engures vidusskolu, kas pašvaldībai 

izmaksāja daudz. Uzsver, ka svarīgi nepaļauties situācijai, bet meklēt risinājumus vidusskolai 

nepieciešamā izglītojamo skaita nodrošināšanai, gan informējot par iespējām mācīties Engurē, gan 

risinot ar transportu saistītos jautājumus. 

Mārtiņš Limanskis vaicā par sadarbību ar Engures iedzīvotāju biedrību un viņu 

ieteikumiem par izglītības programmām, izvēles priekšmetiem. 



3 

 

Jānis Pūce paskaidro, ka Engures vidusskolā nav iespējams atjaunot apmācību jūrniecības 

nozarē, jo tas ļoti dārgi un nepieciešama materiāli tehniskā bāze. Notiek sadarbība 

uzņēmējdarbības virzienā. Piebilst par iespēju dzīvot skolas internētā, kur kopumā 130 vietas, bet 

pašlaik dzīvo 10 bērni. 

Dace Adiņa rezumē kopējo situāciju un aicina balsot par informācijas pieņemšanu 

zināšanai. 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
8 (Dace Adiņa, Andris Fridrihsons, Oskars Kambala, Modris Liepiņš, 

Rimants Liepiņš, Inga Priede, Edīte Zelča, Sandis Čilipāns) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

  

NOLEMJ: 
pieņemt zināšanai Engures vidusskolas direktora Jāņa Pūces 

informāciju par situāciju Engures vidusskolā. 

2. § 

Par kultūras projektu konkursa 2024. gada II kārtas rezultātiem 

ZIŅO: Iveta Grunte – Kultūras, sporta un komunikācijas nodaļas kultūras speciāliste. 

IZSAKĀS: Mārtiņš Limanskis, Laura Stūrīte, Iveta Grunte. 

Iveta Grunte un Laura Stūrīte, atbildot Mārtiņam Limanskim, paskaidro komisijas lemto, 

sadalot līdzekļus konkursam piešķirtā finansējuma apjomā. Piebilst par kultūras projektu konkursa 

nolikumā noteikto, ka, projekta pieteikuma vērtējumā saņemot mazāk par 28 punktiem, piešķirtais 

finansējums var tikt samazināts. 

Dace Adiņa aicina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai Finanšu komitejai. 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
8 (Dace Adiņa, Andris Fridrihsons, Oskars Kambala, Modris Liepiņš, 

Rimants Liepiņš, Inga Priede, Edīte Zelča, Sandis Čilipāns) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

  

NOLEMJ: 
virzīt izskatīšanai Finanšu komitejai lēmuma projektu “Par kultūras 

projektu konkursa 2024. gada II kārtas rezultātiem”. 

3. § 

Par Jaunsātu pagasta ģerboņa projekta virzīšanu izskatīšanai Valsts Heraldikas komisijā 

ZIŅO: Jānis Jefremovs – Tūrisma un mantojuma attīstības nodaļas arhitekts. 

IZSAKĀS: Mārtiņš Limanskis, Jānis Jefremovs, Inga Priede, Imants Valers. 

Dace Adiņa aicina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei. 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
8 (Dace Adiņa, Andris Fridrihsons, Oskars Kambala, Modris Liepiņš, 

Rimants Liepiņš, Inga Priede, Edīte Zelča, Sandis Čilipāns) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 
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NOLEMJ: 
virzīt izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par Jaunsātu pagasta 

ģerboņa projekta virzīšanu izskatīšanai Valsts Heraldikas komisijā”. 

4. § 

Par Vānes pagasta ģerboņa projekta virzīšanu izskatīšanai Valsts Heraldikas komisijā 

ZIŅO: Jānis Jefremovs – Tūrisma un mantojuma attīstības nodaļas arhitekts. 

IZSAKĀS: Inga Priede, Edīte Zelča, Imants Valers, Jānis Jefremovs. 

Dace Adiņa aicina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei. 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
8 (Dace Adiņa, Andris Fridrihsons, Oskars Kambala, Modris Liepiņš, 

Rimants Liepiņš, Inga Priede, Edīte Zelča, Sandis Čilipāns) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

  

NOLEMJ: 
virzīt izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par Vānes pagasta ģerboņa 

projekta virzīšanu izskatīšanai Valsts Heraldikas komisijā”. 

5. § 

Informatīvs – par pašvaldības informatīvā izdevuma “Tukuma Novada Vēstis”  

formāta maiņu 

ZIŅO: Laura Stūrīte – Kultūras, sporta un komunikācijas nodaļas vadītāja. 

IZSAKĀS: Rimants Liepiņš, Juris Šulcs, Laura Stūrīte, Andris Fridrihsons, Imants Valers, Mārtiņš 

Limanskis, Inga Priede, Sandis Čilipāns, Modris Liepiņš, Normunds Rečs, Ilze Gotfrīda-Siliņa, 

Oskars Kambala, Edīte Zelča, Dace Adiņa. 

Laura Stūrīte informē un sniedz prezentāciju par pašreizējo informatīvā izdevuma 

“Tukuma Novada Vēstis” formātu, apjomu, izplatīšanas sistēmu kopš šā gada augusta, kā arī 

lietotāju skaitu tīmekļvietnē. Iepazīstina ar citu pašvaldību pieredzi, ieviešot žurnāla formātu. 

Paskaidro par izmaksām un piebilst par nepieciešamību izlemt, jo jāsludina iepirkums. 

Juris Šulcs vaicā, kā tiek aprēķināta un uzskaitīta informatīvā izdevuma izplatīšana. 

Nepieciešams zināt reālo apjomu, kas nonāk pie iedzīvotājiem. 

Notiek debates par izplatīšanu un nepieciešamo daudzumu. 

Laura Stūrīte, atbildot Mārtiņam Limanskim, min argumentus maiņai no avīzes formāta uz 

žurnāla formātu. 

Juris Šulcs izsaka viedokli, ka līdzekļus, ko prasīs informatīvā izdevuma pārveide žurnāla 

formātā, var izlietot kaut kam svarīgākam. 

Mārtiņš Limanskis izsaka ierosinājumu domāt, kā aktivizēt avīzes lasīšanu tīmekļvietnē. 

Normunds Rečs atgādina, ka līdz 2020. gadam informatīvajam izdevumam bija žurnāla 

formāts, bet tas cilvēkiem nepatika. Labāk salasāms avīzē. Atzinīgi izsakās par informatīvajā 

izdevumā publicētajām pagastu ziņām un informāciju par kultūras pasākumiem. 

Notiek debates par informatīvā izdevuma formātu. 

Sēdes vadītāja lūdz katram klātesošajam deputātam izteikt viedokli par informatīvā 

izdevuma formātu. Deputāti pauž savu viedokli. 

Dace Adiņa, apkopojot deputātu teikto, rezumē, ka 11 deputātu ieteikums ir saglabāt 

informatīvajam izdevumam avīzes formātu, divi deputāti ir par pāreju uz žurnāla formātu. 

Ieteikums ir racionālāk izmantot līdzekļus. Aicina balsot par informācijas pieņemšanu zināšanai. 
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Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
8 (Dace Adiņa, Andris Fridrihsons, Oskars Kambala, Modris Liepiņš, 

Rimants Liepiņš, Inga Priede, Edīte Zelča, Sandis Čilipāns) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

  

NOLEMJ: 

pieņemt zināšanai informāciju par iecerēto pašvaldības informatīvā 

izdevuma “Tukuma Novada Vēstis” formāta maiņu un atbalstīt 

informatīvā izdevuma saglabāšanu avīzes formātā. 

6. § 

Informatīvs – par Rožu svētkiem 2025 

ZIŅO: Liene Bēniņa – Tukuma pilsētas Kultūras nama pilsētas svētku režisore, 

Laura Stūrīte – Kultūras, sporta un komunikācijas nodaļas vadītāja. 

IZSAKĀS: Juris Šulcs, Rimants Liepiņš, Mārtiņš Limanskis. 

Liene Bēniņa informē un sniedz prezentāciju par iecerēm 2025. gada Rožu svētkiem, 

saglabājot Rožu vainagu, rožu izstādes, rožu pastaigas, svētku gājienu, festivālu Pauzera pļavās, 

plānoto koncertu programmām u. c. Sakarā ar paredzēto Brīvības laukuma rekonstrukciju Rožu 

vainags, iespējams, tiks veidots citā vietā. Atbild uz deputātu jautājumiem par sadarbību ar Sēmes 

pagasta “Rozītēm”, pasākumu filmēšanu un izmantošanu publicitātei. Piebilst par filmēšanas 

izmaksām, par mākslinieku honorāriem u. c. izmaksām. 

Laura Stūrīte papildina par budžetu Rožu svētkiem. 

Dace Adiņa aicina balsot par informācijas pieņemšanu zināšanai. 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
8 (Dace Adiņa, Andris Fridrihsons, Oskars Kambala, Modris Liepiņš, 

Rimants Liepiņš, Inga Priede, Edīte Zelča, Sandis Čilipāns) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

  

NOLEMJ: 
pieņemt zināšanai informāciju par Rožu svētkiem 2025. gadā no 17. līdz 

20. jūlijam. 

7. § 

Informatīvs – UNESCO Tukuma Literatūras pilsētas paveiktais 2024. gadā 

ZIŅO: Guna Roze-Tamule – biedrības “Tukuma Literātu apvienība” valdes priekšsēdētāja. 

IZSAKĀS: Juris Šulcs, Dace Adiņa. 

Guna Roze-Tamule informē un sniedz prezentāciju par biedrības “Tukuma Literātu 

apvienība” UNESCO Tukuma Literatūras pilsētas ietvaros paveikto 2024. gadā. Iepazīstina ar 

informāciju, kas publicēta sociālajos tīklos, izgatavotajām prezentreklāmām, izveidoto baneri, 

vairākiem video, dalību starptautiskajos literātu projektos, forumos, semināros, konferencēs, 

dažādiem organizētajiem pasākumiem u. c. Papildina par rakstnieku rezidences izveidi “Zīlītēs”. 

Norāda, ka, saņemot UNESCO Tukuma Literatūras pilsētas statusu, 2024. gadā tika cerēts uz 

40 000 euro, bet piešķirti tika 20 000 euro, maijā ar pašvaldību noslēgts deleģējuma līgums par 

15 000 euro. Izsakās par faktiskajām izmaksām, ieguldīto neapmaksāto darbu un līdzekļiem, 

faktiski realizējot pašvaldības funkciju. Piebilst par iecerēm turpmākajam darbam, 2025. gadā 
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cerot un pilnu finansējuma summu 50 000 euro. Izsakās, ka neturpinās darbu, ja netiks noteikts 

atalgojums. 

Juris Šulcs piekrīt, ka paveikts liels darbs. Rosina vērsties pašvaldībā par finansējumu 

atsevišķiem oriģināliem projektiem. 

Dace Adiņa aicina balsot par informācijas pieņemšanu zināšanai. 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
8 (Dace Adiņa, Andris Fridrihsons, Oskars Kambala, Modris Liepiņš, 

Rimants Liepiņš, Inga Priede, Edīte Zelča, Sandis Čilipāns) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

  

NOLEMJ: 

pieņemt zināšanai Tukuma Literātu apvienības valdes priekšsēdētājas 

Gunas Rozes-Tamules informāciju par UNESCO Tukuma Literatūras 

pilsētas paveikto 2024. gadā. 

Izglītības, kultūras un sporta komitejas sēde tiek slēgta plkst. 12.47. 

Sēdes vadītāja 

komitejas priekšsēdētāja   (personiskais paraksts)  Dace Adiņa 

Protokolēja 

lietvedības sekretāre   (personiskais paraksts)  Anita Belousa 

Personas datus Tukuma novada pašvaldība apstrādājusi, pamatojoties uz Eiropas parlamenta un padomes regulas (ES) 

2016/679 par fizisku personu aizsardzību attiecībā uz personas datu apstrādi un šādu datu brīvu apriti, ar ko atceļ 

Direktīvu 95/46EK, 6. panta pirmās daļas c) punktu – apstrāde ir vajadzīga, lai izpildītu uz pārzini attiecināmu 

juridisku pienākumu. 


